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havia d’incorporar les dues co-
munitats autònomes, no ha po-
gut prosperar després de les
contínues negatives del presi-
dent aragonès, el socialista Ja-
vier Lambán, a acceptar l’acord
per al repartiment de proves as-
solit a finals demarç a la comis-
sió tècnica en què estaven re-
presentats els Executius cen-
tral, català i aragonès, i el
mateix COE.
El mandatari aragonès sem-

pre ha exigit una candidatura
“en peu d’igualtat” entre Cata-
lunya i Aragó, com entén que li
va prometre al setembre el pre-
sident del Govern espanyol, Pe-
dro Sánchez, i considera que el
repartiment de proves, que dei-
xava tot l’esquí alpí a les estaci-
ons gironines de LaMolina i La
Masella, no fa cas d’aquella pre-
missa. Per això les últimes set-
manes ha fet contrapropostes,
com ara un repartiment per
gènere de les proves, que ni la
Generalitat ni el COE han ac-
ceptat.
Catalunya, per la seva banda,

volia presentar al COE una can-
didatura en solitari després de
constatar que la posició del
mandatari aragonès no tenia
marxa enrere i deixava la candi-

datura conjunta en un punt de
“no retorn”. Així ho va anunciar
públicament la setmana passa-
da la consellera catalanadePre-
sidència, Laura Vilagrà. El COE
va admetre fa poc la possibilitat
de donar suport a una candida-
tura només catalana, però els
últims dies ho ha descartat.
Malgrat conservar un bri

d’esperança, Blanco és pessi-
mista. El president del COE té a
lesmans vídeos de les sis reuni-
ons tècniques en què els res-
ponsables d’Aragó es pronunci-
en favorablement a la primera
de lespropostes acordades i que
Lambánva esmenar. Així, en un
d’aquests enregistraments, en
la quarta de les trobades, mani-
festenque “el plantejament rea-
litzat a l’última reunió ens sem-
bla encertat” i que és una “opció
més que acceptable”.!

L’opció de plantejar
propostes per separat
només s’estudia
per al 2034 i si
ara cau la conjunta
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Vanmaldades i estàmésquedi-
fícil, gairebé impossible, però el
Comitè Olímpic Espanyol
(COE) encara no dona per en-
terrada la candidatura conjunta
per als Jocs del 2030. L’ens es-
portiu es reunirà aquest di-
marts a la seva seudeMadrid i a
les set de la tarda es pronuncia-
rà. Però segons ha pogut saber
La Vanguardia, el president del
COE, Alejandro Blanco, anun-
ciarà que manté el projecte
col·laboratiu entre Catalunya i
Aragómentre hi hagi temps per
presentar-lo al Comitè Olímpic
Internacional (COI) i aquest no
tanqui el termini. Si la proposta
cau, serà per esgotament.
El COE és l’únic que té la po-

testat de presentar una candi-
datura a l’organisme internaci-
onal. De fet, està previst que el
COI també es pronunciï –pro-
bablement aquest mateix di-
marts– per advocar pel diàleg
entre totes les parts implicades
en el projecte olímpic conjunt
del 2030 i mantenir-lo viu. Els
membres del comitè internaci-
onal ja han visitat unes quantes
vegadesSaltLakeCity,Vancou-
ver i Sapporo amb les respecti-
ves candidatures ja segellades.
Esperen poder-ho fer amb la
que pugui presentar el COE.
AmbBlanco trencant el silen-

ci, la pressió es traslladarà a Ja-
vier Lambán, president del Go-
vern d’Aragó. Des del mateix
PSOE d’Osca, segons fonts co-
neixedores del projecte, s’han
tornat a adreçar a Blanco per
comunicar-li que estan amoï-
nats i demanar-li que dialogui
directament amb el partit. A
més, asseguren que el sector
econòmic i diversosdels ajunta-
ments de les comarques piri-
nenques aragoneses lamenten
que es pugui perdre “una opor-
tunitat” com la de la possible
disputa dels Jocs al Pirineu.
Lambán tindrà la pilota sobre la
teulada, malgrat que més d’una
vegada s’hagin expressat públi-
cament, per exemple, els titu-
lars de les estacions d’esquí ara-
goneses en suport al líder de la
seva comunitat.
En tot cas, i si bé en el Comitè

Olímpic Espanyol veuen la situ-
ació més complicada que mai,
l’ens esportiu quedirigeixBlan-
co té clar que si la del 2030 cau

definitivament, no plantejarà
queespresentinper separatCa-
talunya iAragóperaaquest any.
Tot i això, sí que s’obriria aques-
ta possibilitat per al 2034, i es
descartaria, ara per ara, una
candidatura conjunta com s’ha
estudiat fins avui.
Ahir Alejandro Blanco es va

reunir a Barcelona amb Pere

Aragonès, a qui va comunicar
les seves intencions. Igualment,
elCOEasseguraquenoha envi-
at per escrit al Govern d’Aragó
cap comunicació oficial, tal com
assegura l’Executiu deLambán,
en què donés per morta la can-
didatura conjunta, i que tan sols
hi va haver una trucada de telè-
fon al conseller d’Educació,
Cultura i Esport aragonès, Feli-
pe Faci, per comunicar-li “l’es-
tat de la situació”.
Fins ara, la candidatura, que

El Comitè Olímpic
Internacional té
previst emetre un
comunicat en què
defensarà el diàleg

Esquiadors a l’estació de LaMolina
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ElCOEencaranodonaper enterrada
la candidatura conjunta per al 2030
L’ens anunciarà avui que manté el projecte fins que el COI no tanqui el termini
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El procés denormalització en
les abans estretes relacions
institucionals entre la Gene-
ralitat de Catalunya i la Co-
missió Europea ha començat.
Elvicepresidentdel’Executiu
comunitari, Margaritis Schi-
nas, es reunirà el dijous 30 de
junyaBarcelonaambelpresi-
dent Pere Aragonès, segons
vanavançarfontscomunitàri-
esaaquestdiari.
La reuniócoincideixambel

pas de Schinas per la capital
catalana per participar en ac-
tes relacionats amb el sector
de la salut i la indústria farma-
cèutica. Va ser l’oficina de
Schinasquivademanar la tro-
bada a laGeneralitat, que ahir
la va confirmar a l’Executiu
comunitari. Schinas serà el
primer membre de la Comis-
sió d’Ursula von der Leyen
que fa una visita institucional
a laGeneralitatdesqueaques-
ta va prendre possessió del
càrreceldesembredel2019.
Malgrat que no és la prime-

ra trobada entre les dues
parts, ja que al gener la conse-
llera d’Acció Exterior, Victò-
ria Alsina, es va reunir amb la
comissària de Cohesió, Elisa
Ferreira, i altres represen-
tants de l’Euroregió, a cap de
les parts no li escapa la relle-
vància del moment. Llavors
Alsina va reclamar a Brus-
sel·les “normalitat” en les re-
lacions amb Catalunya,
aquesta és la paraula clau que
fan servir aBrussel·les per ex-
plicar la reunió.
“La visita forma part de la

normalitat institucional”, ex-
pliquen fonts de l’entorn de
Schinas, un polític grec amb
estretsvinclesambelPPespa-
nyol. L’última reunió entre
membres del Govern i la Co-
mi ió datava del 2015, quan
ArturMas es va trobar amb la
comissària responsable de
Transports. En aquell mo-
ment les relacions ja eren ten-
ses,peròapartirdellavors,co-
incidintambl’augedelprocés,
la fluïdesa que havia caracte-
ritzat les relacions entre Bar-
celona i Brussel·les, per sobre
del pes que en general corres-
pon a una regió europea, van
passar de la tibantor a la indi-
ferència i el silenci absolut.

Aragonès e
reunirà amb
el vicepresiden
de laComissió
Europea
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